
ZÁPIS 
 

z 6. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 2. 9. 2021 od 15:00 hod.  
v budově Regiocentra Nový Pivovar, 

v zasedací místnosti Karla Poláčka NP1.905  

 
 

 
 
Přítomni: Mgr. Jan Grulich, Ing. Jan Čtvrtečka, Miroslav Vlasák, Milan Brandejs, Aleš Maloch, 
Bc. Robert Průcha, Mgr. Alexandra Jiřičková, Mgr. Alena Stillerová, Zdeněk Podal, Roman Toušek, 
Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová Ph.D., MVDr. Ivana Hantschová 

 
 
Omluven: - David Smetana, Mgr. Jana Patková, Jakub Rus,    
 
Neomluveni:   
 
Hosté: Mgr. Martina Berdychová, náměstkyně hejtmana Královéhradeckého kraje;  

Mgr. Kateřina Churtajeva, vedoucí odboru kultury, památkové péče a cestov. ruchu; 
Bc. Martin Soukup, ředitel Centrály cestovního ruchu; 
Ing. Jitka Kořínková, ředitelka DMO Český ráj  
 

 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů jednání, volba ověřovatele zápisu 
3. Prezentace DMO Český Ráj  
4. Představení návrhu Zřizovací listiny a Důvodové zprávy k založení nové příspěvkové 

organizace 
5. Individuální dotace 
6. Představení aktuálního projektového záměru do Národního programu podpory 

cestovního ruchu 
7. Různé 
8. Závěr 
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1. - 2. Zahájení a schválení programu jednání, schválení hostů 
 

Předseda Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci, Mgr. Jan Grulich, zahájil jednání a 
požádal přítomné o odsouhlasení programu jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní 
spolupráci, odsouhlasení hostů přítomných jednání výboru:  
 
Mgr. Martina Berdychová, náměstkyně hejtmana Královéhradeckého kraje;  
Mgr. Kateřina Churtajeva, vedoucí odboru kultury, památkové péče a cestovního ruchu; 
Bc. Martin Soukup, ředitel Centrály cestovního ruchu; 
Ing. Jitka Kořínková, ředitelka DMO Český ráj; 
Mgr. Tomáš Eichler, Svazek obcí Východní Krkonoše. 
 

 
 
schválení programu 
1. hlasování: 
Pro   11 

Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
 
schválení hostů 
2. hlasování: 
Pro   11 
Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
 
Program 6. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci byl schválen. Byli 
schváleni hosté jednání výboru. 
 
 

 
Volba ověřovatele zápisu 
 
Ověřovatelem zápisu byl navržen Milan Brandejs.  
 
schválení ověřovatele zápisu  
3. hlasování: 
Pro   11 
Proti  0 
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
 
Byl schválen ověřovatel zápisu, pan Milan Brandejs. 
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3. Prezentace DMO Český Ráj  

 
Ing. Jitka Kořínková, ředitelka DMO Český ráj, představila ve své prezentaci aktuální činnost a 
aktivity této oblastní DMO. Seznámila členy Výboru CR s interaktivním webem „Český ráj dětem“, 
a zdůraznila současné klíčové aktivity (prezentace a propagace DMO, regionální produkty, 
certifikace, členové, aktivity podporující cestovní ruch, udržitelný rozvoj a ekologii a další). 
Prezentaci včetně odkazu na video zasíláme v příloze tohoto zápisu.  
 
Diskuze: 
 
Proč Český ráj nereprezentuje jako hlavní postava Rumcajs?  
 
J. Kořínková: Rumcajs reprezentuje oblast Jičínska, máme interaktivní expozice a spoustu 
propagačních materiálů vztahujících se k Rumcajsovi a městu Jičín, ale tato postava není 
univerzální postavou pro celé území Českého ráje. 
 
V 15:20 na jednání výboru dorazil Bc. Robert Průcha.  
 
 

 
 

4. Představení návrhu Zřizovací listiny a Důvodové zprávy k založení nové příspěvkové 
organizace 

 
 
Mgr. Jan Grulich předal slovo Mgr. Martině Berdychové, náměstkyni hejtmana, která představila 
aktuální podobu Zřizovací listiny k založení nové příspěvkové organizace. Tou by se měla stát 
Centrála cestovního ruchu KHK (dále jen Centrála) a změnit tak tím svou právní formu ze 
současného zapsaného spolku. Tato nová právní forma již na Výborech byla dříve několikrát 
prezentována. Důvodem požadavku na jiné právní zřízení je nedostačující pružnost i funkčnost. 
Faktem zůstává, že KHK financuje Centrálu v současné době z 98,4 %. Celková finanční podpora 
pro zapsaný spolek činila v letošním roce 10 mil Kč. V příštím roce by tato podpora měla být však 
výrazně snížena, a to vlivem výpočtu přenocování osob v hromadných ubytovacích zařízeních. 
Tento dopad epidemie spojené s nemocí Covid 19 má na finanční podporu zapsaného spolku 
nemalý dopad a v roce 2022 by mu tak příslušela finanční podpora až o 3,5 mil nižší. To se ovšem 
netýká právního zřízení příspěvkové organizace, kde se na výše uvedený faktor přenocování osob 
nebere zřetel.  
Od MMR má KHK neoficiálně přislíbeno, že příspěvková organizace bude moci být certifikována. 
KHK čeká ještě na oficiální písemné vyjádření.  
Ostatní kraje mají, co se krajských DMO týče, také různá právní zřízení: jsou to buď odbory 
spadající pod Krajské úřady, příspěvkové organizace, akciové společnosti, s.r.o. a další.  
Na Centrále máme od 16.8.2021 také nového ředitele, pana Bc. Martina Soukupa (přítomen a 
představen). Úkolem Centrály bude nyní mimo jiné škály povinností nové personální obsazení. 
Byla zahájena jednání s pracovníky společnosti Revitalizace Kuks, o.p.s., kterým byl nabídnut 
postupný přechod pod Centrálu. Ukončení činnosti Revitalizace Kuks je navrženo  
k 1. 1. 2022.Revitalizace má v současné době 6 zaměstnanců. Nové personální obsazení Centrály 
bude řešit nový ředitel, Bc. Martin Soukup. Revitalizace také bude převádět pod Centrálu 
informační centrum, restauraci a ubytování, které má nyní ve své správě. Projekty, které 
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Revitalizace realizuje přesahují svým obsahem území, a to několikanásobně, a proto jsou ideální 
pro celokrajské zaštítění Centrálou.  
Poradními orgány zůstanou DMO. Po jednání se starosty obcí s rozšířenou působností (17. 8. 
2021), kdy ze 14 ORP se zúčastnilo 11, je jejich stanovisko takové, že důležitá je pro ně fungující 
krajská DMO, která bude zodpovědně plnit své úkoly a informovat v rámci své gesce.  
 
Diskuze: 
 
P. Springerová: Bude moci příspěvková organizace čerpat evropské i jiné dotace?  
 
M. Berdychová: Dne 13.9. 2021 zasedá certifikační komise MMR, čekáme tedy, jak bylo řečeno 
na písemné vyjádření, že krajská DMO bude moci být jako příspěvková organizace certifikována. 
Tím, že bude certifikována bude oprávněným žadatelem o dotace. 
 
M. Brandejs: Proč přejde Revitalizace Kuks pod Centrálu? Znamená to, že bude Centrála řídit 
aktivity spadající do gesce Podkrkonoší a lokální DMO? 
M. Vlasák: Toto není o řízení lokální DMO, ale o provozu IC a dalších přidružených služeb 
(ubytování, restaurace).  

M. Berdychová: Revitalizaci Kuks založil v roce 2009 Královéhradecký kraj pod právní formou 
o.p.s. Každý rok organizaci Kraj dotuje částkou 4 mil. Kč a tyto dotace nadále poskytovat již 
nebude, protože společnost již naplnila cíle, se kterými byla založena. Místo zániku celé  
organizace se nabízí tedy sloučení Centrály a Revitalizace a tím personální posílení Centrály, které 
je tak jako tak nezbytné. Centrála nemá v úmyslu řídit destinaci Podkrkonoší, tato gesce nadále 
připadá DMO Podkrkonoší. Chceme zachovat činnost íčka, restaurace i ubytovacích služeb, které 
Revitalizace zajišťovala.  
M. Brandejs: Doporučuje provozovat aktivity v končící organizaci Revitalizace Kuks formou 
pronájmu, jak tomu bylo např. v Teplicích nad Metují s provozem Teplických skal a IC 
prostřednictvím soukromého podnikatelského subjektu. 
 
J. Čtvrtečka: Kdo bude řídit projekty v nové příspěvkové organizaci?  
M. Berdychová: Tak jak tomu bylo doposud, řídit je bude Centrála ve spolupráci s oblastními DMO.  
K. Churtajeva: V současné době připravovaný projektový záměr do Programu Národní podpory 
cestovního ruchu (NPPCR) administruje KHK a příprava probíhala jak ve spolupráci s Centrálou tak 
i s oblastními DMO. Vždy je zde úzká provazba, komunikace a spolupráce s oblastními DMO.  
 
J. Čtvrtečka: Mohla by se tedy začít řešit i Východočeská Labská.  
M. Berdychová: Východočeskou Labskou řeší odbor Regionálního rozvoje, grantů a dotací.  
 
R. Toušek: Pokud KHK dává 98% svých prostředků na provoz Centrály, má tedy plně nárok na 
rozhodování o budoucím vhodném právním zřízení vyhovujícím okolnostem (komunikace, 
pružnost, efektivita práce). Problém bych zbytečně nenafukoval. Centrála opravdu dříve 
nefungovala, tak jak bychom si představovali, alespoň ve vztahu k městům ne. Často jsme byli 
úkolováni s krátkými termíny na odpovědi.  
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Závěr k bodu 4  
 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předložení Zřizovací listiny k založení nové příspěvkové organizace. Případné 

připomínky zašlou členové Výboru nejpozději do 15.9. 2021 na e-mail : 
pmatejkova@kr-kralovehradecky.cz. Zřizovací listina je součástí příloh tohoto zápisu.  
 

 
 
 

 
 

5. Individuální dotace 
 
Mgr. Jan Grulich v krátkosti představil celkem 4 žádosti o individuální dotace. Všechny žádosti 
obdrželi členové Výboru předem a zároveň jsou součástí tohoto zápisu.  
 
 
Název projektu: Digitalizace destinace, žadatel: Svazek obcí Východní Krkonoše.  
Slovo si vzal Mgr. Tomáš Eichler, který projekt více popsal s tím, že Výbor je již se záměrem 
srozuměn z dřívějších jednání, kde jej představoval p. Jakub Rus.  
 
Diskuze:  
 
J. Grulich: Důležité je, aby projekt mohly poté k využití převzít i ostatní organizace (zejména 
ostatní DMO).  
T. Eichler: Ano, s tímto se samozřejmě počítá, práva budou poskytnuta. 
A. Stillerová: Kolik peněz je ročně poté vynaloženo na provoz?  
T. Eichler: 350 000 Kč ročně na další výdaje. 
  
Hlasování o návrhu usnesení: 
 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotaci na individuální účel „Digitalizace destinace“ 

 
II. 
 

d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit projekt „Digitalizace destinace“  
 

4. hlasování: 
Pro   12     
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Proti  0   
Zdržel se 0 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VCR/6/5/2021  
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotaci na individuální účel „Digitalizace destinace“.  

 
II. 
 

d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit projekt „Digitalizace destinace“. 
 
 
 

Název projektu: 48. Národní sraz Asociace caravan clubů v Autoklubu ČR, žadatel: 1. Český 
caravan club v AČR  
Slovo si vzal pan Zdeněk Podal a více okomentoval činnost Prvního Českého caravan clubu. 
Dotace bude použita na sraz Asociace v termínu 9. – 12. 9. 2021 v Hradci Králové v areálu Stříbrný 
rybník.  
 
Hlasování o návrhu usnesení: 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotaci na individuální účel „48. Národní sraz Asociace 

caravan clubů v Autoklubu ČR“ 
 

II. 
 

d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit projekt „Digitalizace destinace“.  
 
 
 
 

5. hlasování: 
Pro   11     
Proti  0   
Zdržel se 1 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VCR/6/6/2021  
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotaci na individuální účel „48. Národní sraz Asociace caravan 

clubů v Autoklubu ČR“ 
 

II. d o p o r u č u j e 
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Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit projekt „48. Národní sraz Asociace 
caravan clubů v Autoklubu ČR“ 
 
 
 

 
Název projektu: Kniha Český ráj – skutečný ráj na zemi žadatel: Kultura města Mladá Boleslav, 
a.s.  
Slovo si vzala Mgr. Petra Matějková z Odboru kultury, památkové péče a cestovního ruchu a 
stručně okomentovala projektový záměr, předložena byla kniha „Mladoboleslavsko“. Se stejným 
designem by byla vytvořena i budoucí kniha, která by byla reprezentativní publikací, KHK by si ji 
mohl pořídit za tiskové náklady a zdarma získal 600 ks nových fotografií.  Celková požadovaná 
dotace je výši 100 000 Kč.  
 
Hlasování o návrhu usnesení: 
 
 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotaci na individuální účel „Kniha Český ráj – skutečný ráj na 

zemi“ 
 

II. 
 
 

d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit projekt „Kniha Český ráj – 
skutečný ráj na zemi“ 
 
 

6. hlasování: Protinávrh, dotace pouze ve výši 50 000 Kč (polovina původní požadované dotace)  
Pro   6     
Proti  5   
Zdržel se 1 
Návrh nebyl přijat. 
 
7. hlasování: Původní návrh, tedy požadovaná výše dotace 100 000 Kč.   
Pro   3     
Proti  8   
Zdržel se 1 
Návrh nebyl přijat. 
 
 
 
USNESENÍ VCR/6/7/2021  
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotaci na individuální účel „Kniha Český ráj – skutečný ráj na 

zemi“ 
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II. 
 
 

n e d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit projekt „Kniha Český ráj – skutečný 
ráj na zemi“ 
 
 
 
 

Název projektu: Výměna kotlů pro vytápění a ohřev TUV emisní třídy 1,2, za kotle třídy 5 a 6 
žadatel: Klub českých turistů  
Mgr. Petra Matějková stručně okomentovala projektový záměr. Tento projektový záměr byl 
směřován do gesce cestovního ruchu pouze proto, že žadatelem o dotaci je Klub českých turistů 
a budova, kde nové kotle požaduje KČT podpořit dotací (Masarykova chata, Orlické hory) je 
v majetku právě KČT.  
 
Hlasování o návrhu usnesení: 
 
 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotaci na individuální účel „Výměna kotlů pro vytápění a 

ohřev TUV emisní třídy 1,2, za kotle třídy 5 a 6“ 
 

II. 
 
 

d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit projekt „Výměna kotlů pro 
vytápění a ohřev TUV emisní třídy 1,2, za kotle třídy 5 a 6“ 
 
 
 
 

 
8. hlasování:  
Pro   0     
Proti  10   
Zdržel se 2 
Návrh nebyl přijat. 
 
 
 
USNESENÍ VCR/6/8/2021  
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  Předloženou žádost o dotaci na individuální účel „Výměna kotlů pro vytápění a ohřev 

TUV emisní třídy 1,2, za kotle třídy 5 a 6“ 
 

II. 
 
 

n e d o p o r u č u j e 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje podpořit projekt „Výměna kotlů pro vytápění 
a ohřev TUV emisní třídy 1,2, za kotle třídy 5 a 6“ 
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6. Představení aktuálního projektového záměru do Národního programu podpory 
cestovního ruchu 

 
Mgr. Petra Matějková prezentovala členům Výboru aktuální podobu projektového záměru, který 
bude KHK podávat do Národního programu podpory cestovního ruchu. Výzvu  vypsalo 
Ministerstvo pro místní rozvoj v červenci 2021.  Hlavním cílem projektu je zvýšit zájem turistů o 
KHK zejména v místech, která nejsou turisticky tolik exponovaná, podpořit udržitelný rozvoj...atd. 
Projekt se zaměřuje na nové marketingové téma definované ag. CzechTourism – Tradice a 
řemesla a dále na tématiku vojenské historie. Prezentace s popisem projektu je součástí tohoto 
zápisu. Termín pro předložení žádosti je 17.9.2021.  
 

 
 
Závěr k bodu 6  
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   

 
Předložení projektového záměru do Národního programu podpory cestovního ruchu.  

 
 
 

 
Závěr 
Mgr. Jan Grulich, předseda výboru, ukončil 6. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní 
spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje v 17:30 hodin a poděkoval členům výboru za 
účast na jednání a za diskusní příspěvky. Termín dalšího jednání výboru je 7. 10. 2021 ve 14:00 
hodin.  
 
 
                        Mgr. Jan Grulich  

                  předseda výboru pro cestovní ruch a 
             mezinárodní spolupráci 

 
 
Ověřovatel zápisu: 
Milan Brandejs 
 
 
Zapsala:  
Mgr. Petra Matějková 
V Hradci Králové dne 2. 9. 2021 



 

10 

 


